

**PROTOKÓŁ
Z POSIEDZENIA GRUPY ROBOCZEJ ds. BIM**

w dniu 1 września 2022 w siedzibie Ministerstwa Rozwoju i Technologii przy ul. Trzech Krzyży 3/5 w Warszawie, odbyło się posiedzenie Grupy Roboczej ds. BIM (GRB) w składzie:

1. Adam Baryłka
2. Dariusz Kasznia
3. Bohdan Lisowski
4. Jacek Magiera
5. Katarzyna Orlińska-Dejer
6. Tomasz Owerko
7. Tomasz Piotrowski
8. Justyna Pożarowska
9. Marek Salamak
10. Jarosław Sosnowski
11. Kamil Stolarski
12. Aleksander Szerner
13. Robert Szczepaniak
14. Ewa Szuszman

Lista obecności wg Załącznika nr 1.

I. Otwarcie posiedzenia

Spotkanie otworzył o godzinie 11:00 Tomasz Piotrowski, Przewodniczący Grupy roboczej do spraw BIM i oświadczył, że na dzień dzisiejszy zostało zwołane posiedzenie Grupy z następującym porządkiem spotkania:

1. Otwarcie posiedzenia
2. Przyjęcie protokołu poprzedniego posiedzenia
3. Omówienie spraw organizacyjnych w tym projektu regulaminu GRdsBIM.
4. Omówienie projektu raportu ze zrealizowanych prac GRdsBIM
5. Zaproszenie do wystąpienia na konferencji Autodesk BIM DAYS 2022 | Cyfrowy Ekosystem
6. Omówienie realizacji ankiety w 2022 roku
7. Omówienie działań zmierzających do przetłumaczenia i opracowania krajowych aneksów do norm ISO z tematyki BIM – arkusz A3
8. Omówienie tematu BIM w konserwacji zabytków
9. Propozycja A3: Termin polski dla Building Information Modeling

10. Omówienie pozostałych wybranych obszarów tematycznych w oparciu o arkusze A3 - dyskusja nad sposobem ich realizacji
11. Wolne wnioski
12. Zamknięcie obrad

II. Przyjęcie protokołu poprzedniego posiedzenia Grupy roboczej ds. BIM

Głosowanie w sprawie przyjęcia Protokołu z posiedzenia Grupy roboczej do spraw BIM z dnia 7.07.2022.

Za – 12

Przeciw – 0

Wstrzymało się od Głosu – 0.

III. Omówienie spraw organizacyjnych w tym projektu regulaminu pracy GRdsBIM

- Pan Kamil Stolarski odczytał kluczowe punkty i zmiany wprowadzone do propozycji Regulaminu pracy Grupy Roboczej do spraw BIM.
- Głosowanie w sprawie przyjęcia Regulaminu pracy Grupy Roboczej do spraw BIM

Za – 12

Przeciw – 0

Wstrzymało się od Głosu – 0.

Regulamin wg Załącznika nr 2

- Omówienie kwestii związanych z zapraszaniem do współpracy osób/jednostek „z głosem doradczym” oraz powoływania członków podgrup roboczych. Zgodnie z §2 ust 4 Zarządzeniem nr 6 Ministra Rozwoju i Technologii z dnia 4 marca 2022 w sprawie powołania Grupy roboczej do spraw BIM: *„Przewodniczący, z własnej inicjatywy lub na wniosek Ministra lub Dyrektora Departamentu Architektury, Budownictwa i Geodezji, zwanego dalej „Dyrektorem Departamentu”, zaprasza do udziału w pracach Grupy roboczej z głosem doradczym, osoby niebędące jej członkami, których wiedza i doświadczenie mogą być przydatne w pracach Grupy roboczej oraz w przypadku gdy jest to niezbędne do realizacji jej zadań.”* Zgodnie z ustaleniami z niniejszego posiedzenia członkowie Grupy roboczej mają prawo wnioskować do Przewodniczącego Grupy roboczej o zaproszenie z głosem doradczym, osób niebędących jej członkami, których wiedza i doświadczenie będą przydatne w pracach Grupy roboczej oraz w przypadku gdy jest to niezbędne do realizacji jej zadań. Wniosek taki musi być jednak merytorycznie uzasadniony.
- Z uwagi na liczne wnioski przedstawicieli branży (osoby prywatne, reprezentanci firm/organizacji) o włączenie ich do prac Grupy roboczej do spraw BIM podjęto decyzję o zamieszczeniu na stronie www.gov.pl/web/rozwoj-technologie/grupa-robocza-do-spraw-bim informacji na temat procedury zapraszania do udziału w pracach Grupy roboczej z głosem doradczym zgodnej z Zarządzeniem Ministra Rozwoju i Technologii z dnia 4 marca 2022 w sprawie powołania Grupy roboczej do spraw BIM (jak wyżej)

IV. Omówienie projektu raportu ze zrealizowanych prac GRdsBIM

- Pan Tomasz Piotrowski, Przewodniczący Grupy roboczej zaprezentował projekt raportu ze zrealizowanych prac GRdsBIM
- Wniosek o uzupełnienie Raportu o adnotacje na temat publikacji autorstwa Pana Jacka Magiery oraz Pana Aleksandra Szernera
- Wniosek o uzupełnienie Raportu o adnotację na temat spotkania roboczego dotyczącego omówienia przez Pana Roberta Szczepaniaka kwestii technicznych związanych z pracami na arkuszach PDCA
- Omówienie działań podjętych celem uruchomienia prac nad „Ankietą BIM”.
- Wniosek o zmianę nazwy „arkusze projektowe PDCA” na „arkusze PDCA”
- Ustalono ostateczny termin (8.09.2022r) na wprowadzenie uwag do dokumentu „projekt raportu ze zrealizowanych prac GRdsBIM” celem przedłożenia przez Przewodniczącego finalnej wersji raportu Dyrektorowi Departamentu, który następnie przekaże go na ręce Ministra

V. Zaprośzenie do wystąpienia na konferencji Autodesk BIM DAYS 2022 | Cyfrowy Ekosystem

Pan Tomasz Piotrowski, Przewodniczący Grupy roboczej poinformował zebranych o zaproszeniu do udziału w roli prelegenta podczas konferencji Autodesk BIM DAYS 2022 | Cyfrowy Ekosystem celem omówienia działań podejmowanych w toku prac Grupy roboczej.

Jednocześnie Przewodniczący zawnioskował do zebranych o zaangażowanie w działania informacyjne dotyczące prac Grupy roboczej poprzez udział w wydarzeniach branżowych, publikacje i aktywność w mediach społecznościowych.

VI. Omówienie realizacji ankiety w 2022 roku

Punkt omówiony został w ramach pkt. IV porządku obrad.

VII. Omówienie działań zmierzających do przetłumaczenia i opracowania krajowych aneksów do norm ISO z tematyki BIM – arkusz A3

- Pan Tomasz Piotrowski, Przewodniczący Grupy roboczej poinformował zebranych o odpowiedzi Prezes Polskiego Komitetu Normalizacyjnego (Pismo wg Załącznika nr 3) na pismo skierowane do Prezes PKN Pani Ewy Zielińskiej (Pismo wg Załącznika nr 4) wyrażającego poparcie dla działań Polskiego Komitetu Normalizacyjnego, których celem jest wydanie polskojęzycznych wersji norm dotyczących modelowania informacji o budynku (BIM), a w szczególności norm serii PN-ENISO19650
- Pan Tomasz Piotrowski, Przewodniczący Grupy roboczej oraz Pan Robert Szczepaniak będący członkiem KT 232 ds. Zasad Sporządzania Dokumentacji Projektowej PKN poinformowali o zaplanowanym na dzień 9.09.2022 spotkaniu w ramach prac KT 232 ds. Zasad Sporządzania Dokumentacji Projektowej w Budownictwie, na którym mają być omawiane kwestie związane z tłumaczeniem i wydaniem polskojęzycznych wersji norm dotyczących modelowania informacji o budynku (BIM), a w szczególności norm serii PN-ENISO19650
- Dyskusja nad stroną organizacyjną i formalną dotyczącą zlecenia i koordynacji prac związanych ze zleceniem i nadzorowaniem prac związanych z tłumaczeniem i wydaniem polskojęzycznych wersji norm dotyczących modelowania informacji o budynku (BIM).

- Decyzja o przełożeniu dalszych rozmów na powyższy temat do czasu poznania ustaleń ze spotkania zaplanowanego na 9.09.2022 – o którym mowa powyżej.

VIII. Omówienie tematu BIM w konserwacji zabytków

- Pan Tomasz Piotrowski, Przewodniczący Grupy roboczej poinformował zebranych o wniosku jaki otrzymał dotyczącym uwzględnienia zagadnień związanych z konserwacją zabytków w toku prac nad Strategią wdrożenia BIM w Polsce.
- Jednogłośnie zdecydowano o konieczności utworzenia niezależnego arkusza PDCA dedykowanego temu zagadnieniu. Osobą prowadzącą arkusz został Pan Robert Szczepaniak.

IX. Propozycja A3: Termin polski dla Building Information Modeling

- Omówienie propozycji utworzenia odrębnego arkusza PDCA dla zagadnienia „Termin polski dla Building Information Modeling”
- Jednogłośnie zdecydowano o braku konieczności tworzenia w/w arkusza

X. Omówienie pozostałych wybranych obszarów tematycznych w oparciu o arkusze A3 - dyskusja nad sposobem ich realizacji

- Pan Tomasz Piotrowski, Przewodniczący Grupy roboczej zawniósł o stworzenie edytowalnych arkuszy umożliwiających zgłaszanie uwag, uzupełnień do poszczególnych arkuszy PDCA
- Omówienie arkuszy:
 - _A3_diagram AS_Standard Informacyjny GW-podwykonawca
 - _A3_diagram_DK_Wsparcie zamawiających PZP
 - _A3_diagram_DK_JP_Reguły dokumentacji przetargowej

XI. Wolne wnioski

Przewodniczący Grupy, Tomasz Piotrowski zaprosił do zgłaszania wolnych wniosków.

- Pan Jacek Magiera i Dariusz Kasznia zgłosili wniosek o włączenie do porządku obrad omówienia Polskich Ram Kwalifikacji (PRK) celem przybliżenia zagadnienia pozostałym członkom Grupy roboczej. Prezentacja ma stanowić podłoże do dalszej dyskusji na temat poparcia Wniosków o włączenie kwalifikacji do ZSK złożonych przez fundację ECCBIM przez GRdsBIM. Z uwagi na ramy czasowe zdecydowano o włączeniu w/w zagadnienia do porządku obrad kolejnego posiedzenia GRdsBIM

XII. Zamknięcie obrad

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął spotkanie.

Przewodniczący:

Sekretarz:

.....
Tomasz Piotrowski

.....
Katarzyna Orlińska-Dejer